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Regionpensionärsrådet 
 

 

Tid Fredagen den 15 februari 2019, kl. 09:00–12:00 

 

Plats Sjukhuset i Varberg, konferensrum Kulknappen (entréplan vid Operation) 

 

 

Helene Andersson (C) ordförande Regionstyrelsen 

Sten-Eric Svensson, vice ordförande PRO 

Goldy Farland SKPF Pensionärerna 

Ann-Margret Nilsson SPF Seniorerna 

 

Ersättare 

 

Lennart Wilhelmsson SPF Seniorerna 

Rolf Johansson SKPF Pensionärerna 

  

Inbjudna  

Ola Johansson Verksamhetschef/-utveckl, Hälso- och sjukvård  

  

  

Övrig  

Maria Hvidberg Müller  Sekreterare 
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§ 1  

Sammanträdet öppnas 

 

Ordförande Helene Andersson öppnar mötet och hälsar alla välkomna. 

 

§ 2 

Justering 

Regionpensionärsrådet beslutar att 

 utse Goldy Farland att jämte ordförande justera protokollet 

 

§ 3 

Anmälan av protokoll 

Anmälan av protokoll från Regionpensionärsrådets sammanträde 2018-12-05. 

 

Regionpensionärsrådet beslutar att 

 med ett godkännande lägga protokoll från 2018-12-05 till handlingarna 

 

§ 4 

Arbetsformer och reglemente Regionpensionärsrådet 2019-2022 

 

Ledamöterna framförde att det är bra att Regionpensionärsrådet används som 

remissinstans vilket har efterfrågats tidigare. Regionpensionärsrådet behöver komma in i 

tidigt stadium.  

 

Bland frågor och synpunkter som framfördes av ledamöterna kan nämnas: 

 Hur förs Regionpensionärsrådets frågor vidare, vem ser protokollet? Helene Andersson 

svarar att protokollet kommer upp i Regionstyrelsen.  

 Förslag framfördes att Regionpensionärsrådet presenterar sig på ett Regionfullmäktige-

sammanträde där de beskriver vad de kan tillföra. Ordförande tar detta med sig. 

 Ledamöterna önskade framföra vikten av att närvara på Regionpensionärsrådet och att 

Regionpensionärsrådets frågor och möjlighet att påverka är viktig. I reglementet står 

detta som skall-krav vilket uppfattades som positivt. 

 Diskussion fördes gällande antalet mötestillfällen och ledamöterna enades om att inte 

utöka antalet. Istället kommer det att ges bättre utrymme för diskussioner genom att 

ordföranden kallar till heldagsmöten när så behövs. I de fall när verksamheten vill 

inhämta synpunkter eller få återkoppling på ett ärende, och inget möte ligger inbokat, 

kan detta hanteras genom e-post eller brev.  
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 Förslag kom upp att lägga beredning i samband med Regionpensionärsrådet och att då 

bestämma vilka frågor som ska tas upp på nästkommande möte. Alternativt kan 

beredning ske via internet. Helene funderar och återkommer inför nästa möte i maj. 

 

Regionpensionärsrådet beslutar att 

 ordföranden framför önskemål från ledamöterna gällande presentation på 

regionfullmäktigesammanträde och politikernas närvaro på regionpensionärsrådets 

sammanträden 

 fortsätta diskussionen om arbetsformer före nästa möte i maj 2019 

 med ett godkännande lägga övrig information till handlingarna 

 

§ 5 

RPR:s frågor med svar från verksamhetsföreträdare  

 

Till kallelsen bifogades frågor och svar. Fråga 3, gällande önskemål att bjuda in 

Hallandstrafiken till majmötet, diskuterades. Helene betonade att vissa taxor inte är en 

fråga för regionen och Hallandstrafiken. Vid sammanträde längre fram kan även GNHH 

bjudas in.  

 

Regionpensionärsrådet beslutar att 

 GNHH bjuds in till möte i höst 2019 

 med ett godkännande lägga informationen till handlingarna 

 

§ 6 

Tema – hälso- och sjukvård för äldre, så här fungerar det idag och tankar 

framåt 

Ola Johansson, verksamhetschef/-utveckling, hälso- och sjukvård i Region Halland 

beskriver utmaningar och möjligheter med bland annat jämlik vård i Halland. 

 

Ola är chef för den avdelning som arbetar med avtal och samverkan med andra aktörer, 

bland annat Vårdval Halland. Han utgick från Borgholmsmodellen och beskrev att Region 

Halland under 10 år har arbetat med delar av det som Borgholmsmodellen innehåller och 

har delvis lett till utveckling av Vårdvalsmodellen. Den har varit mycket framgångsrik men 

behöver nu moderniseras. Läkare är bristyrke och i dagsläget är många under utbildning i 

ST- och AT-tjänstgöring i Hallands verksamheter. Regionen arbetar på att få dem att 

stanna kvar i Halland bland annat genom dialoger med handledare och påverkan på deras 

utbildningsplats. Lagen ger inte möjlighet att binda dem till arbetsgivaren under viss tid. 

Ola beskrev ersättningsmodellen och hur bland annat ålder på patienterna ger olika 

ersättning.  
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I Borgholmsmodellen ingår samarbete mellan ambulansen och sjukvården och i Halland 

finns en modell som kallas Ambulant bedömning 

Bättre samarbeten och projekt med hemsjukvården pågår i Halland men behöver 

utvecklas ytterligare, delvis genom utbildning och ökad förståelse. Vi behöver jobba 

smartare ihop över gränserna.  

Hälsosamtal kan också utvecklas vidare i Halland och resultatet kommer att visa sig på 

lång sikt. Modell prövas för 40-åringar.  

Ledamöterna ställde frågor och framförde synpunkter. 

 

Regionpensionärsrådet beslutar att 

 med ett godkännande lägga informationen till handlingarna 

 

§ 7 

Vårdcentralundersökning – poängsättning av vårdcentralerna ska 

genomföras i vår, genom samarbete mellan pensionärsföreningarna 

 

Vice ordförande Sten-Eric Svensson berättade bakgrunden till att en 

vårdcentralsundersökning ska göras. Det hela började i Jönköping med att ta fram ett 

bedömningssystem och ett granskningslag tillsattes. Stor uppslutning hos vårdcentralerna 

och undersökningen omfattade inte bara vård utan även tillgänglighet, tillgång till 

äldrevårdsjuksköterska, parkeringsmöjlighet, läkartider, bemötande med mera. Resultatet 

visade att vårdcentralerna hade stor utvecklingspotential och ingen nådde 100%. Ofta 

berodde det dåliga resultatet på avsaknad av äldrevårdsjuksköterska. 

 

Nu ska SPF genomföra liknande vårdcentralsundersökning och ett uppstartsmöte är 

planerat till den 6 mars i Jönköping. I Halland ska en huvudansvarig få utbildning som 

sedan lär upp personer i varje kommun för att kunna genomföra motsvarande undersökning 

i Halland till hösten. Önskemål framfördes om engagemang från Region Halland. 

 

Regionpensionärsrådet beslutar att 

 med ett godkännande lägga informationen till handlingarna 

 

§ 8 

Vad ska Temadagen 18 oktober innehålla?  

 

Temadagen kommer att äga rum i aulan på Katrinebergs folkhögskola kl. 10:00-15:00. 

Ledamöterna menade att temat för dagen skulle vara entusiasmerande och ge energi. 

Förslag som nämndes: 

- Bjuda in Ingmar Skoog ”Ungdomliga pensionärer” 

- Bjuda in Barbro Westerholm ”Åldersrika” 
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- Mellanakter med diskussioner 

- Kulturarrangemang 

 

Förslag på upplägg och kommunikationsplan presenteras på sammanträdet i maj. 

”Save the date” ska skickas ut innan sommaren, även till politiker och tjänstemän.  

 

Regionpensionärsrådet beslutar att 

 förslag på upplägg och kommunikationsplan presenteras på sammanträdet 17 maj 

 med ett godkännande lägga informationen till handlingarna 

 

§ 9 

Innehåll och plats nästa möte, 17 maj 
 

Sammanträdet den 17 maj 2019 kommer att förläggas på Mötesplats Mölle i Falkenberg, 

kl. 09:00-15:00. Kerstin Zander bokar lokal, fika och lunch samt studiebesök i 

verksamheten. Önskemål från ledamöterna att det är ett fåtal punkter med gott om 

utrymme för diskussion och agendan bestämdes till Vårdval Halland 2.0 samt 

Hallandstrafiken.  

 

Regionpensionärsrådet beslutar att 

 med ett godkännande lägga informationen till handlingarna 

 

§ 10 

Övriga frågor 
 

- Goldy Farland meddelade att hon under 2019 inte kan delta på beredningarna, utan 

ersätts av Rolf Johansson. 

 

Frågor till nästa gång: 

- Alla vårdgivare i Halland använder inte VAS som journalsystem, vad gör man åt det 

och vad händer i framtiden? Svar lämnas vid nästa möte. 

- Hur står det till med arbetsmiljön på sjukhusen? Det står i medierna att många jobbar 

på sin lediga tid och att patienter ligger i korridoren. Svar lämnas vid nästa möte.  

 

Regionpensionärsrådet beslutar att 

 med ett godkännande lägga informationen till handlingarna 
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§ 11 

Avslut 
 
Ordförande Helene Andersson tackade för härligt engagemang på mötet och avslutade 

sedan med önskan om en trevlig helg. 

 

Regionpensionärsrådet beslutar att 

 med ett godkännande lägga informationen till handlingarna 

 

 

Vid protokollet: 

 

Maria Hvidberg Müller 

 

Justerat: 

 

 

Helene Andersson Goldy Farland 

Ordförande Justerare 

 

Bilagor: 

 

Adresslista ledamöter RPR 2019-2022 


